
 

 

 

14. juni 2024 

 

Sn-psykologi@health.sdu.dk 

 

 

Syddansk Universitet 

Campusvej 55 

5230 Odense M 

T +45 6550 1000  

www.sdu.dk 

 

Det Sundhedsvidenskabelige 

Fakultetssekretariat 

 

 

Punkter til drøftelser: 

1. Godkendelse af 

dagsorden 

Dagsorden d.d. og præsentation af gæst 

 

2. Godkendelse af refe-

rat fra sidste møde 

 

 

Referat fra mødet den 22. april 2024 er godkendt pr. mail og lagt ud 

på hjemmesiden 

 

 

3. Orienteringspunkter 

 

Nyt fra studieleder 

Orientering om Kick Off SUND Uddannelsesstrategi den 18. april 2024 

og det fremtidige arbejde. 

 

Referat af punkt 

Flere af nævnsmedlemmerne og repræsentanter fra instituttet havde 

mulighed for at deltage på kick-off’en, som bestod af flere små oplæg 

efterfulgt af små workshops og en paneldebat. Der skulle også have 

været et studerenterarrangement, som blev aflyst, men der har efter-

følgende været fokusgruppemøder. Uddannelsesstrategien er fælles 

Referat 

Emne  Møde i Studienævnet for Psykologi 

Dato og tidspunkt  4. juni 2024. Kl. 12.00-14.00 

Sted  OD-SUN M2.25 (V11-703c-2) 

Inviterede  Studienævnsmedlemmer 

Ulrich Kirk, Maria Louison Vang, Maj Hansen, Beate Vang Tomme-

rup, Asger Boisen Møller, Jeppe Hjelholt, Cirkeline Nellemann Hov-

gaard 

 

Observatører og administration 

Aida Hougaard Andersen (studieleder), Mette Lærke Nielsen (faglig 

vejleder), Karoline Vahle Olesen (studiekoordinator), Charlotte 

Dickmeiss (uddannelsens fagadministrator) 

 

Gæster 

Karoline Stage (tovholder for vejledningen på SUND) 

 

Afbud fra  Nina Beck Hansen 

Mødeleder Næstformand Beate Vang Tommerup 

Referent   Studiekoordinator Karoline Vahle Olesen 

 



 

 Side 2 

på SUND, men der vil senere komme fokus på studiespecifikke strate-

gier.  

 

Nyt fra studienævnsformand 

Intet til dette punkt. 

 

Nyt fra studiekoordinator 

Orientering om de nye Esbjerg-uddannelser og studienævnets frem-

adrettede arbejde i forbindelse hermed. 

 

Referat af punkt 

Da uddannelserne er blevet godkendt, starter arbejdet omkring opbyg-

ning af studieordningerne op nu. I første omgang fokuseres der på ba-

cheloruddannelsen, da denne har opstart 1. september 2025. Dette 

betyder også, at studienævnet indkaldes til to ekstraordinære studie-

nævnsmøder i løbet af efteråret 2024, da fagbeskrivelserne for første 

studieår og kassogrammet for hele bacheloruddannelsen skal ligge 

fast 1. januar 2025. Studiekoordinator indkalder snarest muligt. På 

studienævnsmødet i august 2024 sættes tid af til at gennemgå pro-

cesplanen for studienævnets kommende arbejde med de nye uddan-

nelser. 

 

Nyt fra studerende 

Intet til dette punkt. 

 

4. Kvalitetssikring og -

udvikling af uddan-

nelse og undervis-

ning (§ 18, stk. 4, nr 

1) 

 

a) Undervisningsevalueringer 

B07: Klinisk psykologi 1, inkl. metode 6 

Se evaluering og handleplan. Score 3.97. Svarprocent 34.51%. 

 

B11: Psykologisk valgfag (Neuropsykologi) 

Se evaluering og handleplan. Score 3.33. Svarprocent 61.29% 

 

B11: Psykologisk valgfag (Psykotraumatologi) 

Se evaluering og handleplan. Score 3.74. Svarprocent 55.88%. 

 

Referat af punkt 

Studienævnet gennemgik evalueringerne og diskuterede de rejste 

temaer og problemstillinger. De præsenterede handleplaner blev 

godkendt. Studieledelsen vil tage studienævnets pointer og krav 

med til de kommende modulevalueringsmøder for disse moduler. 

 

 

5. Studieordninger, 

kompetencebeskri-

velser og 

Intet til dette punkt 
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fagbeskrivelser (§ 

18, stk. 4, nr 2) 

 

6. Øvrige sager (§ 18, 

stk. 4, nr 5) 

a) Besøg af Karoline Stage vedr. fremtiden for de faglige vejle-

dere 

Sagsfremstilling 

Organiseringen vedrørende de faglige vejledere er under om-

strukturering, og det vil Karoline Stage (tovholder for vejlednin-

gen på SUND) fortælle mere om. 

 

Referat af punkt 

Fra 1. august 2024 vil der ikke længere være studiespecifikke 

studentervejledere på SUND. Denne omlægning kommer på 

baggrund af et ønske om strømlining og økonomi, men også et 

fokus på både de studerendes og studentervejledernes trivsel. 

Fremadrettet skal studentervejlederne vejlede på tværs af SUND 

uddannelserne, hvilket vil bidrage til en større synlighed og til-

gængelighed. Der skal vejledes i regler og studieordninger, og 

der skal i højere grad kunne henvises til de andre vejledningsor-

ganer på SDU, hvis der er behov for eksempel studie- eller triv-

selsvejledning. Der er fortsat mulighed for 1-1 vejledning, men 

der oprettes også en drop-in zone i lokalet ved Fakultetssekreta-

riatet. 

 

Beslutning 

Studienævnet blev orienteret om de kommende ændringer. 

 

b) Årsberetning fra censorformandsskabet 

Sagsfremstilling 

Vi har modtaget årsberetningen fra censorformandsskabet for 

Psykologi for 2023-24 som er lagt ved som bilag. 

 

Referat af punkt 

Studieledelsen har haft kontaktmøde med censorformandsskabet 

medio maj på foranledning af censorformandsskabets ønske. 

Her blev punkterne i årsberetningen diskuteret, og censorfor-

mandsskabet opfordrede til mulighed for sparring ved studieord-

ningsændringer. 

 

Beslutning 

Studienævnet drøftede årsberetningen og videregav følgende fo-

kuspunkter til studieledelsen: 

• Fortsat opmærksomhed på AI 

• Forsat arbejde med formuleringer om selvstændigheds-

kravet 
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• Et ønske om sparring i forbindelse med oprettelsen af 

studieordningen til bacheloruddannelsen i Esbjerg 

 

c) Danmarks studieundersøgelse 2023  

Sagsfremstilling 

Studienævnet kan nu præsenteres for dataen indsamlet via Dan-

marks studieundersøgelse i 2023. Visningen er opbygget i Excel 

og ligner derfor ikke de øvrige datarapporter, som studienævnet 

tidligere er blevet præsenteret for. 

 

Referat af punkt 

Studienævnet drøftede materialet og orienterede sig om under-

søgelsens resultater. I forhold til bacheloren bemærkede studie-

nævnet, at der var opmærksomhedspunker vedrørende læring, 

studiemiljø og studieintensitet. I forhold til kandidaten bemær-

kede studienævnet, at der var opmærksomhedspunker vedrø-

rende trivsel og læring og et mindre opmærksomhedspunkt på 

studieintensitet. Studienævnet lægger vægt på, at opmærksom-

hedspunkterne indikerer udfordringer med de nævnte områder, 

og at der skal være forsat opmærksomhed på områderne. 

 

Beslutning 

Studienævnet besluttede at have fortsat opmærksomhed på de 

respektive områder i undersøgelsen, men understregede også 

vigtigheden i at se på dem i et samlet perspektiv. Derudover 

havde studienævnet feedback til udformningen af undersøgel-

sen, som studiekoordinator tager med videre. 

 

d) Første høring om revideret politik for uddannelseskvalitet 

ved SDU  

Sagsfremstilling 

Denne høring er den første af to om SDU’s kvalitetspolitik for ud-

dannelser. Den angår det vedhæftede forslag til revidering af 

kvalitetspolitikkens delpolitikker, delmål og fælles standarder for 

undervisning og uddannelser. Senere følger en yderligere høring 

om udmøntning af kvalitetspolitikken. Se bilag for yderligere ud-

dybning. Der skal besvares via hjælpeskemaet, som er vedlagt 

som bilag. 

 

Beslutning 

Studienævnet udarbejdede et fælles høringssvar, som studieko-

ordinator sender videre. 

 

e) Høring vedr. udkast til regler for anvendelse af generativ AI 

ved eksamener og prøver 

Sagsfremstilling 



 

 Side 5 

Uddannelsesrådet har udarbejdet et regelsæt for anvendelse af 

generativ AI ved eksamener og prøver. Reglerne er blandt andet 

udfærdiget på baggrund af de bemærkninger, som blev frem-

sendt i forbindelse med evalueringsundersøgelsen af de eksiste-

rende regler for brug af GAI, som fandt sted november 2023-ja-

nuar 2024.  

 

Det bemærkes, at det enkelte fakultet vil udarbejde lokale ret-

ningslinjer for, hvordan de studerende skal oplyse om brug af 

GAI, samt hvordan det skal markeres i deres skriftlige produkter. 

De fakultære retningslinjer er således ikke inkluderet i nærvæ-

rende høring. De endelige regler træder i kraft 1. september 

2024. 

 

Uddannelsesrådet ønsker at høre blandt andet studienævnene 

om eventuelle bemærkninger til det medsendte dokument. 

 

Beslutning 

Studienævnet udarbejdede et fælles høringssvar, som studieko-

ordinator sender videre. 

 

7. Eventuelt 

 

8. Pause 

 

9. Behandling af an-

søgninger fra stude-

rende (§ 18, stk. 4, nr 

4) 

 

 

 

 

 

 

Her fulgte en gennemgang af alle merit- og dispensationsansøg-

ninger. Studienævnet fulgte indstillinger fra merit- og dispensati-

onsudvalget, og der blev truffet beslutninger i de sager, som efter 

indstilling fra merit- og dispensationsudvalget var markeret til dis-

kussion.  

 

 

 

Nina Beck Hansen 

Studienævnsformand 

 

Beate Vang Tommerup 

Næstformand 

 

Karoline Vahle Olesen 

Studiekoordinator  

  

  

 


